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Poštovani predstavnici medija, 
Poštovani proizvođači i preduzetnici, 
Uvaženi međunarodni partneri, 
Poštovane koleginice i kolege 
 
Dvije godine rada Vlade dobra su prilika, i obaveza, da se sumiraju 
postignuti rezultati i sagledaju planovi budućeg rada.  
Tokom ove dvije godine, brojne aktivnosti organizovali smo na terenu 
i u toj neposrednoj komunikaciji sagledavali sve izazove sa kojima se 
proizvođači susreću u svom radu, afirmisali njihov posvećeni rad i 
rezultate, čuli i poruke podrške, kao i brojne sugestije i ideje. Bili smo 
i na sjeveru i na jugu. Obilazili poljoprivredne proizvođače i 
preduzetnike, ribare, šumske komplekse i puteve, laboratorijske 
kapacitete, brojne institucije, učestvovali na lokalnim sajmovima i 
manifestacijama, kao i na međunarodnim konferencijama. 
Danas je Ministarstvu poljoprivrede posebna čast da ugostimo sve 
vas koje sam sa svojim saradnicima obišao u preko 200 posjeta 
tokom prethodne dvije godine. Takvu praksu ćemo nastaviti i u 
narednom periodu, jer najbolja garancija uspjeha u kreiranju i 
realizaciji politika je u neposrednoj, otvorenoj i partnerskoj 
komunikaciji.  
 



 

Sa nama na terenu bili su i naši evropski partneri, u praćenju brojnih 
projekata koji su finansirani iz EU pretpristupnih fondova, kao i 
predstavnici Svjetske banke, IFAD-a i brojnih međunarodnih 
bilateralnih projekata. 
U kontinuitetu je realizovan otvoreni i partnerski dijalog sa 
Privrednom komorom Crne Gore i sa nadležnim odborima unutar 
komore. Zajedno smo radili na unapređenju poslovnog ambijenta, 
radovali se uspjesima naših privrednika i pružali ruku podrške i 
ohrabrenja u prevazilaženju problema. Bili smo partneri u ponovnom 
pokretanju projekta „Kupujmo domaće proizvode“. 
Sa nama su na terenu bili i predstavnici udruženja proizvođača i 
predstavnici struke, nauke, civilnog sektora i medija. 
Zbog toga, i danas smo svi zajedno da objektivno predstavimo 
postignute rezultate, jer su to zajednička ostvarenja svih nas. 
A rezultati su ohrabrujući: 
Agrobudžet je značajno povećan i u prethodne dvije godine zbirno je 
iznosio preko 70 miliona eura. Povećana su izdvajanja i iz 
nacionalnog budžeta i iz evropskih i drugih međunarodnih fondova, 
zahvaljujući napretku Crne Gore u procesu integracija. Rast sredstava 
za podršku poljoprivredi planiramo i u narednom periodu. 
Ovo su finansijski pokazatelji.  
Ključno je da su ostvareni ohrabrujući i konkretni rezultati.  
Kroz programe bespovratne podrške od 50-70%, u protekle dvije 
godine podržali smo:  

- Nabavku preko 4.000 komada mehanizacije i opreme za 
primarnu proizvodnju, i oko 10.000 komada opreme za preradu, 

- Izgradnju i rekonstrukciju oko 30.000m2 prostora za primarnu 
proizvodnju i preradu, 

- Nabavku oko 4.200 grla krupne i sitne stoke, 
- Nabavku oko 2 miliona komada sadnog materijala, 
- Zasnovano je oko 220ha novih zasada u vinogradarstvu i 

voćarstvu. 

Kroz programe direktnih plaćanja sa oko 13 miliona eura podržano je 
oko 10 hiljada proizvođača: 

- Proširen je obuhvat korisnika premija u stočarstvu. Ove godine 
podršku su ostvarila 5.202 farmera.  

- Primjetan je i trend porasta broja grla obuhvaćenih premijama. 



 

U prethodne dvije godine isplaćene su premije za preko 80 miliona 
litara mlijeka.  

Rastu količine otkupljenog mlijeka. Procjena je da će do kraja ove 

godine mljekare otkupiti oko 28 miliona, litara što je rast od 8% u 

odnosu na prethodnu. 

Višestruko pozitivne efekte dala je mjera podrške preradi mlijeka na 
gazdinstvu koju smo uveli prošle godine. Registrovali smo oko 1.500 
proizvođača koji na svojim gazdinstvima prerađuju mlijeko. Procjena 
je da je će do kraja godine podrškom biti obuhvaćeno oko 21 milion 
litara mlijeka, od čega će se proizvesti najmanje 2.100t raznih 
mlječnih proizvoda. Ovom mjerom unaprijedili smo bezbjednost 
mliječnih proizvoda, omogućili brojnim proizvođačima mlijeka u 
područjima gdje nije organizovan otkup da dobiju premiju za 
proizvedeno mlijeko i pomogli im da njihov proizvod bude cjenovno i 
kvalitetom konkurentniji. Do sada za ovaj vid podrške javilo se 1.280 
proizvođača. U prošloj godini, kada smo uveli ovu mjeru, imali smo 
276 korisnika.  

Raste i podrška pčelarstvu. U 2018. godine podrška je veća za 58% u 

odnosu na prošlu. Nastavili smo sa podrškom mladim pčelarima 

početnicima. U ove dvije godine njih  226 dobilo po 3 pčelinja 

društva, kao osnovu za početak sopstvenog biznisa. U toku je 

nabavka savremene opreme za preradu i pakovanje meda za Kuću 

meda, što je  preduslov za organizovan otkup meda i organizovan 

plasman na tržište.  

Preko 2.300 gazdinstava ostvarilo je podršku od 2,3 miliona € za oko 

6.000ha obradivih površina. Smanjili smo minimalni kriterijum za 

podršku sa 0,5 na 0,3 ha, ponovo sa ciljem da povećamo obuhvat 

korisnika i povećamo registrovane površine poljoprivrednog 

zemljišta. 

Vodeći računa o stabilnosti tržišta, blagovremeno smo reagovali i 
pokrenuli dozvoljene tržišno interventne mjere. Podrškom 
skladištenju, obezbijeđen je otkup proizvoda (maline, lubenice, 
krompira) i očuvana stabilnost tržišta i sačuvan dohodak proizvođača. 
Za ove namjene isplaćeno je preko 250 hiljada €.    



 

Nastavili smo sa podrškom otkupu jagnjadi, kao izraz brige i prema  
penzionerima i prema farmerima.  

Sa ciljem sprječavanja rizika podržavamo sufinansiranje premije 

osiguranja od šteta na poljoprivrednim usjevima, stočnom fondu i 

poljoprivrednim objektima, u iznosu do 50% polise osiguranja. 

Prisutan je trend rasta zaključenih osiguranja. U 2017. godini imali 

smo 64 zaključena osiguranja, a u 2018. godini 141 (do sada). Po 

ovom osnovu isplaćeno je preko 170 hiljada €. 

Ostvarili smo iskorake na planu unapređenja kvaliteta proizvoda kroz 
zaštitu naziva, kao i u organskoj proizvodnji. 

Zaštićena su četiri proizvoda: „Njeguški pršut“, „Pljevaljski sir“, 
„Crnogorski goveđi pršut“ i „Crnogorska stelja“, a u proceduri su još 
tri zahtjeva, za „Crnogorski pršut“, „Durmitorski skorup“ i „Kolašinski 
lisnati sir“. Očekujemo i otpočinjanje procedure zaštite meda i 
maslinovog ulja. 

Interesovanje za organsku proizvodnju raste. U proces kontrole i 

sertifikacije, u 2018. godini, uključeno je 345 proizvođača. 

Realizovali smo brojne programe podrške kroz sve brojnije mjere 
ruralnog razvoja iz nacionalnog budžeta. 
Prošle godine pokrenuli smo program podrške mladim farmerima 
koji žele da započnu poljoprivrednu proizvodnju. Tokom prošle i ove 
godine podržali smo 106 mladih farmera sa po 10.000€ bespovratnih 
sredstava. Ukupno preko milion €, i nastavljamo sa ovim programom.  
Podržali smo 147 korisnika za preradu na gazdinstvu, kroz nabavku 
opreme i adaptaciju prostorija: 55 pogona za preradu mlijeka, 46 za 
preradu voća, povrća i žitarica, 44 za proizvodnju meda i 2 za preradu 
mesa. Bespovratna podrška ministarstva iznosila je preko 570 hiljada 
€.  
Sa ciljem ublažavanja efekata klimatskih promjena 131 proizvođač je 
ostvario podršku za bunare i bistijerne. Ukupna dubina bunarskih 
bušotina iznosi 5.308 metara, a zapremina izgrađenih bistijerni 620 
m3. Bespovratna podrška iznosila je 324 hiljade €.  
Očuvanje tradicije podržavamo i kroz premije za izdig na katune. U 
poslednje dvije godine u prosjeku 1.300 stočara koji izdižu na katune 
podržavno je sa oko 430 hiljada €. Podržali smo poboljšanje uslova za 
76 korisnika katuna od kojih je 58 adaptiralo prostorije ili riješilo 



 

pitanje vodosnabdijevanja, a 18 ugradilo solarne panele. Iznos ove 
podrške je oko 100 hiljada €.  
Posvećeno smo radili i na unapređenju infrastrukture. Podržano je 
preko 100 projekata lokalne infrastrukture u saradnji sa opštinama, 
mjesnim zajednicama, udruženjima, poljoprivrednim proizvođačima. 
U tu svrhu uloženo je oko 1,5 miliona €.  

Započet je projekat sa Međunarodnim fondom za razvoj 
poljoprivrede IFAD-om, ukupne vrijednosti 13,6 miliona €, sa dvije 
komponente. Tokom ove godine asfaltirano je 10 dionica ukupne 
dužine oko 7km i vrijednosti oko 350 hiljada €, i 5 projekata 
vodosnadbijevanja ukupne vrijednosti oko 110 hiljada €. Procjenjuje 
se da 8.800 korisnika ima direktnu korist od ovih investicija. U 
komponenti za podršku klasterima podržano je 55 korisnika i iznos 
ukupne podrške je preko 60 hiljada €. 

Tokom prošle godine angažovano smo pregovarali sa Svjetskom 
bankom – odnosno preciznije, partnerski dizajnirali i ugovorili 
MIDAS 2 projekat vrijednosti 30 miliona eura. Početkom juna ove 
godine započeta je realizacija ovog novog važnog razvojnog impulsa 
za poljoprivredu i ribarski sektor. U novom MIDAS-u postavili smo 
više ciljeva, a najvažniji su da dodatno ojačamo kapacitete 
Ministarstva poljoprivrede za ispunjenje zahtjeva za pristupanje EU, 
ojačamo konkurentnost poljoprivrednog sektora, podržimo 
diverzifikaciju aktivnosti u ruralnim područjima, dodatno 
unaprijedimo sistem bezbjednosti hrane – uključujući bezbjedno 
upravljanje životinjskim nusproizvodima i modernizujemo sektor 
ribarstva. 

Kroz IPARD like programe realizovano je oko 400 projekata ukupne 
vrijednosti investicija od oko 16 mil. € za koje su korisnici ostvarili 
bespovratnu podršku od blizu 8 mil. €.  
Realizacijom ovih projekata podignuta je konkurentnost i primarnog i 
prerađivačkog sektora, povećan obim proizvodnje i osvojeni novi 
standardi kvaliteta i bezbjednosti hrane i otvoreni ili rekonstruisani 
brojni pogoni u različitim sektorima (mesopreradi, mljekarstvu, 
vinarstvu, maslinarstvu, ljekovitom bilju…). 
U realizovanim projektima ukupno je angažovano oko 1.400  
zaposlenih, i oko 8.000 kooperanata je direktno vezano za ove 
pogone.  



 

I ukupan broj zaposlenih u sektoru poljoprivrede bilježi rast. Prema 
podacima MONSTAT-a iz drugog kvartala ove godine, u sektoru 
poljoprivrede radi 20.900 zaposlenih. 
Tokom cijele prošle godine angažovano smo radili na ispunjavanju 
završnih uslova za početak realizacije velikog IPARD-a. Krajem 
oktobra prošle godine, dobili smo zvaničnu akreditaciju od Evropske 
komisije, čime su brojne crnogorske institucije koje su sastavni dio 
ove strukture suštinski dobile evropsku legitimaciju za korišćenje 
evropskih sredstava iz ovog značajnog programa.  
I nakon toga, započeli smo realizaciju velikog IPARD-a. Objavljena su 
dva javna poziva, za primarnu proizvodnju i za preradu. Ukupno su 
pristigle 434 aplikacije sa planiranim investicijama od oko 55 miliona 
€ i bespovratnom podrškom od 27 miliona €. 
Pri kraju su administrativne kontrole zahtjeva i već su krenule 
terenske kontrole. Želimo i moramo da ubrzamo ovaj proces, svakako 
uz dosljedno poštovanje zahtjevnih pravila i procedura. Cilj je da što 
prije započne ovaj veliki investicioni zamah, koji će definitivno 
promijeniti crnogorsku poljoprivredu. Takođe, cilj nam je da što prije 
objavimo nove javne pozive za preradu i primarnu proizvodnju. 
Takođe, cilj je da akreditujemo novu mjeru podrške diverzifikaciji 
aktivnosti u ruralnim područjima, sa posebnim akcentom na 
podsticanje razvoja agroturizma.  
Očekujemo da će IRF, kao i do sada, obezbijediti kvalitetne uslove za 
pretfinansiranje svih ovih projekata, kako bi se investicije brzo 
završile, a nakon toga dobila izdašna bespovratna podrška. Podsjećan 
i čestitam IRF-u što je unaprijedio dostupnost kredita za 
poljoprivredni sektor prihvatajući za garancije objekte i zemljište na 
selu, očekujući da ćemo zajedno doprinijeti daljem ubrzanju 
donošenja odluka. 
Pokrenuli smo i projekat valorizacije poljoprivrednog zemljišta u 
državnoj svojini. Na više od 310 hektara poljoprivrednog zemljišta u 
državnom vlasništvu u opštinama Nikšić, Kotor, Ulcinj i Podgorica, 
biće zasnovana intenzivna proizvodnja i prerada.  
Na osnovu potpisanih ugovora,  biće investirano preko 9 miliona 
eura, uz otvaranje brojnih novih radnih mjesta.  
Ovih dana oglašeno je novih 200 ha na teritoriji opštine Ulcinj, za 
mješovitu poljoprivrednu proizvodnju. Postoje i brojna druga 
interesovanja i inicijative. Zajedno sa menadžmentom kompanije 



 

„Plantaže“ planiramo da neaktivirano zemljište u vlasništvu 
„Plantaža“, takođe, bude dio ovoga projekta. 
Započeta je izgradnja „Kuće voća“ u Andrijevici, koja će biti dodatna 
podrška i podsticaj sektoru voćarstvu sa više aspekata: proizvodnog, 
edukativnog i marketinškog. Investiciju vrijednu oko 1,5 miliona eura, 
Vlada finansira iz sredstava kapitalnog budžeta. 
Stvorili smo pretpostavke za skori početak gradnje „Kuće maslina“ u 
Starom Baru. Ovaj objekat će, osim praktičnog značaja za potrebe 
maslinara, imati važan kulturološki i turistički aspekt. 
U okviru Ministarstva poljoprivrede i ruralnog razvoja u martu prošle 
godine formiran je Direktorat za ribarstvo, čime je pokazana 
odlučnost za razvoj ovog sektora i ispunjavanje preporuka Evropske 
komisije za sprovođenje ciljeva Zajedničke ribarske politike EU. 
Kroz mjere Agrobudžeta usmjerene na jačanje profesionalne 
ribolovne flote, unapređenje sektora marikulture i slatkovodne 
akvakulture i održivo upravljanje i očuvanje resursa opredijeljena je 
podrška oko 600 hiljada €. 
Kroz projekat MIDAS 2 obezbijedili smo podršku ribarima od 10 mil. € 
za: za modernizaciju flote, rekonstrukciju i izgradnju luka i mjesta 
prvog iskrcaja, jačanje administrativnih kapaciteta i podršku radu 
udruženja ribara. 
U julu prošle godine formirana je radna grupa za suzbijanje upotrebe 
eksplozivnih naprava i drugih nedozvoljenih alata u svrhu ulova. 
Prepoznate su obaveze i odgovornosti nadležnih državnih institucija, 
uz značajno učešće i doprinos nevladinih organizacija, stručne i 
ukupne javnosti. Sprovedene su brojne akcije MUP-a i inspektora za 
morsko ribarstvo, oduzeto više desetina kg eksploziva, podnešeno 
150 prekršajnih i krivičnih prijava, oduzeto oko 4.000 kg nelegalno 
ulovljene ribe. 
Sve ove aktivnosti u sektoru ribarstva prepoznate su i u izvještaju EK 
u kome se konstatuje da je ostvaren dobar napredak.  
S obzirom da su resursi ribe u morskom ribarstvu djeljivi među 
državama, Crna Gora je uspjela da se na nivou Mediterana izbori da 
crnogorski  sektor ribarstva ima drugačiji tretman u odnosu na ostale 
članice Generalne komisije za ribarstvo Mediterana, uključujući i 
države EU. 
U pregovorima sa EU postigli smo da pravo na izlov sitne plave ribe sa 
40t povećamo na nivo od 2.500 t i na taj način pokažemo da ne 



 

želimo biti kolateralna šteta drugih država koje su prepolovile svoje 
resurse. 
U cilju zaštite zdravlja ljudi, intenzivno smo radili na kontroli hrane iz 
uvoza. U periodu od 1. juna prošle godine do danas, zabranjeno je 
stavljanje na naše tržište čak 230 pošiljki sa oko 2.000 tona različitih 
vrsta hrane, koja nije zadovoljavala propisane parametre 
bezbjednosti i kvaliteta. 
Istovremeno sprovodila se kontrola hrane i na unutrašnjem tržištu sa 
koga je uklonjeno blizu 50 tona hrane, a posebne kontrole su vršene 
za med i maslinovo ulje. 
Polovinom prošle godine, 5 objekata za proizvodnju mesa i proizvoda 
od mesa i 3 objekata za proizvodnju jaja, dobili su EU izvozne 
brojeve.  
To je bila potvrda povjerenja Evropske komisije za mjere koje 
sprovodimo u oblasti veterine i bezbjednosti hrane i potvrda 
dostignutog stepena ispunjenih standarda u našim proizvodnim 
pogonima. 
Od usvajanja Nacionalnog programa za unapređenje objekata, u julu 
prošle godine do danas 43 objekta su već potpuno usklađena sa EU 
standardima.  
U ove dvije godine sprovodili smo preventivnu vakcinacija protiv 
bolesti kvrgave kože i bolesti plavog jezika i za tu namjenu su 
obezbjeđena sredstva od oko 2 miliona eura iz budžeta i fondova 
Evropske komisije.  
Stvorili smo pretpostavke za jačanje laboratorijskih kapaciteta. Do 
kraja godine biće opremljena laboratorija za mljekarstvo 
najsavremenijom opremom, a vrlo brzo na isti način će biti 
opremljene laboratorije za med i vino. Takođe, stvorene su 
pretpostavke za izgradnju i opremanje fito laboratorije. 
Potrebna pažnja posvećena je i oblasti zaštite dobrobiti životinja. U 
tom cilju osnovan je Savjet za zaštitu životinja, sa prioritetom 
rješavanja pitanja odgovornog vlasništva i populacije napuštenih 
pasa.  Biće stvoreni infrastrukturni i finansijski preduslovi za 
identifikaciju i registraciju pasa i vakcinaciju protiv bjesnila u narednoj 
godini. 
U sektoru šumarstva postavili smo dva važna zadatka:  

• Odgovornost,  da zaštitimo i održivo koristimo osjetljive šumske 
resurse  



 

• Obavezu, da pažljivim planiranjem, obezbijedimo rast investicija 
u šumarstvu i drvopreradi, i doprinesemo povećanju 
konkurentnosti i zaposlenosti u ovim sektorima. 

Suočavajući se sa brojnim izazovima i postavljenim ciljevima donosili 
smo važne odluke.  
Donijeli smo odluku da: 

1. Ograničimo izvoz drvnih sortimenata iz šuma u državnom 
vlasništvu i uvedemo režim dozvola za šume u privatnom 
vlasništvu. Razlog uvođenja ove mjere je bio zabrinjavajuće 
povećani izvoz najkvalitetnijih neobrađenih drvnih sortimenata.  

Ciljevi ove mjere su bili: 

• efikasnija kontrola očuvanja šumskog fonda i borba protiv 
bespravne sječe; 

• očuvanja stabilnosti snabdijevanja sirovinom sektora prerade; 
• osiguranje stabilnosti korišćenja ogrijevnog drveta i 
• osiguranje stabilnosti cijena drvnih proizvoda. 

Efekti ove Odluke su vidljivi i pozitivni. Zabiljžen je rast izvoza 
proizvoda od drveta, u prvom redu rezane građe i drvnog peleta.  

Ohrabrujući je rast, ali još uvijek nedovoljan, ostvarenih prihoda 
od koncesionih naknada. 
 2.  Donijeli smo i Odluku o definisanju novog koncepta 
gazdovanja šumama 
U tom pravcu, urađene su studije uz podršku Svjetske Banke. 

Ključne preporuke su da se umjesto davanja koncesija, pređe na 
sistem prodaje drvnih sortimenata na šumskim stovarištima. Ta 
promjena uslovljava i zakonodavne i organizacione promjene u 
sektoru šumarstva i pretpostavlja osnivanje državnog preduzeća za 
gazdovanje šumama. Ovo je važna i istovremeno osjetljiva reforma, i 
zbog toga mora se pažljivo sprovoditi, sa posebnom potrebom da se 
čuju i uvaže poruke koje dolaze i od privrednih subjekata. 

U 2017. godini posađeno je ukupno 273 hiljade sadnica dok smo 
u ovoj godini započeli akciju “Po jedna sadnica za svakog stanovnika 
Crne Gore“, u kojoj ćemo do kraja godine zasaditi 630.000 sadnica.  
Kada je u pitanju zaštita šuma možemo konstatovati da se u tekućoj 
godini bilježi značajno smanjenje bespravnih sječa (za 50%) u odnosu 
na prethodnu godinu. U ovoj godini ukupno su podnesene 293 
krivične prijave za bespravno posječenu drvnu masu od  4.074 m3. 



 

Ministarstvo i Uprava za šume su upozorili pojedine koncesionare na 
potrebu odgovornijeg odnosa u sanaciji i održavanju šumskih 
puteva, koji se koriste i za potrebe mjesnog stanovništva u ruralnim 
područjima, što je za rezultat imalo određeno, ali još uvijek 
nedovoljno, poboljšanje stanja putne infrastrukture. 
Ohrabruje činjenica da su planirane i započete investicije u drvnoj 
industriji u ovoj godini iznosile blizu 3 miliona € za proširivanje 
kapaciteta i modernizacije proizvodnje.   
U oblasti lovstva napravljeni su određeni pomaci u pravcu 
unapređenja stanja, ali nijesu ispunjena očekivanja u odnosu na 
preuzetu obavezu jednog dijela korisnika lovišta u segmentu  zaštite 
divljači i planiranih investicija u lovištima. Očekivanje je da će lovačka 
društva pronaći način da unaprijede svoje unutrašnje organizacije i 
procedure odlučivanja u korist svih svojih odgovornih članova. 
Pažljivo analiziramo učinak svih korisnika lovišta u odnosu na 
zakonom definisane funkcije i tamo gdje ne budu poštovane odredbe 
Ugovora o korišćenju lovišta, u narednom periodu takve ugovore 
ćemo raskidati. 
Moramo zajednički doprinijeti da se potencijali lovstva – odnosno 
lovnog turizma bolje iskoriste, kako bi se sa time ostvarili i značajniji 
finansijski efekti i stvorili uslovi da se ulaganjem, očuva i poboljša 
stanje u našim lovištima.  

 
Nacionalnim budžetom, za projekte vodosnabdijevanja u prethodne 
dvije godine, opredijeljeno je oko 2 miliona €.  
Realizovana su 102 projekta širom Crne Gore kojima je postavljeno 
preko 110 km primarne i preko 35 km sekundarne vodovodne mreže. 
Kroz program grant podrške Svjetske banke realizuju se: 

 Izrada elaborata regulacije rijeka Grnčar i Lim u cilju zaštite od 
poplava. Vrijednost projekta je 500.000 €, 

 Program malih grantova ukupne vrijednosti 211 hiljada €, za 11 
projekata,  

 Nabavljena je neophodna oprema za potrebe Hidrometeorološkog 
zavoda, u iznosu od 600.000 €.  

 
Kroz IPA projekat „Jačanje kapaciteta u cilju implementacije Okvirne 
direktive o vodama“, u iznosu od 1.900.000 € bespovratnih sredstava 



 

izvedena su istražna bušenja u cilju pronalaženja podzemnih voda u 
bezvodnim terenima Crne Gore, u dužini od 1.200 metara. Ukupno je 
izvedeno 1.074 metra pozitivnih bušotina. 
Posebno smo ohrabreni pronađenom vodom u tradicionalno 
bezvodnim područjima: Banjanima, Goliji, Čevu i Trgaju. 
 
U okviru i ovoga projekta, nabavljena je oprema za 
Hidrometeorološki zavod kao i oprema za Vodni informacioni sistem 
Uprave za vode.  
 
Za IPA projekat „Dalje unapređenje monitoringa voda u Crnoj Gori“, 
vrijednosti 2.500.000 € u toku je tenderska procedura, a početak 
projekta se očukuje u aprilu 2019. godine. Projektom je predviđeno:  

 dodatnih 1.500 metara istražnih radova, 

 priprema Plana zaštite od poplava, i mjera regulacije u cilju 
zaštite od poplava, 

 priprema hidrauličkog modela Bojane. 

Zaključena su dva ugovora o koncesijama 

- “Water Group”doo iz Kolašina za korišćenje dijela voda sa 
izvorišta mineralne vode “Čeoče” Opština Bijelo Polje, u količini 
od 1,2 l/s Ukupna investicija u okviru ove koncesije planirana je 
na oko 4 miliona eura 

- “Vila Mir”doo iz Kotora za korišćenje dijela voda sa izvorišta 
„Ledeni izvor“ Sjenožeta, Opština Andrijevica, u količini od 0,8 
l/s. Ukupna vrijednost predmetne investije iznosi oko 1.100.000 
€. 

Ministarstvo je u aprilu prošle godine donijelo Odluku o zabrani dalje 
eksploatacije šljunka i pijeska iz riječnih korita, kao interventnu mjeru 
i pokrenulo izradu strateških projekata regulacije vodotoka u skladu 
sa EU direktivama u ovoj oblasti. 
Interventne mjere sprovedene su ciljano na mjestima na kojima je 
postojala mogućnost ugrožavanja ljudi i imovine.  
Opomenuti prošlogodišnjim događajima kada je tri puta bio 
zaustavljen tok Rijeke Bojane kroz desni rukavac, Vlada je preko 
Uprave za vode, Direkcije javnih radova i JP za upravljanje morskim 
dobrom preduzela odgovarajuće hitne mjere kako se takva situacija 



 

ne bi ponovila. Do sada je izvađeno i na predviđenim lokacijama 
lagerovano preko 150 hiljada kubika materijala.  
I na kraju, želim sa svima vama da podijelim zadovoljstvo i optimizam 
zbog ostvarenih rezultata, da vam se iskreno zahvalim na iskazanom 
partnerstvu, i da vas pozovem da i u narednom periodu nastavimo da 
vrijedno i posvećeno radimo.  
Svakako, svi zajedno zahvalnost dugujemo i svim članovima vaših 
porodičnih gazdinstava, zaposlenima u vašim pogonima i 
kompanijama, saradnicima u institucijama i stručnim službama.  
Posebno zahvaljujem našim međunarodnim partnerima na 
kontinuiranoj podršci i iskrenom partnerstvu. 
Zahvalnost što se glas i poljoprivrede i vrijednih domaćina i uspješnih 
preduzetnika sve snažnije i sve češće čuje i bolje razumije, dugujemo 
medijima i vama, medijskim poslenicima.  
Hvala! 
 


